
دخت�ر نوجوان 
شيوا نوروزي
   گزارش

تنيس اي�ران با 
درخش��ش در 
گرنداسم استراليا به ش�هرتي جهاني رسيد. 
مش�كات الزهرا صف�ي، تنيس�ور 17 س�اله 
كشورمان توانست رنكينگ 74 جوانان جهان 
را به خود اختصاص دهد تا حتي رافائل نادال 
ه�م از درخش�ش او ش�گفت زده ش�ود. 
مشكات الزهرا حالا اولين ايراني است كه توانسته 
در يك گرنداسلم پيروزي كس��ب كند و به دور 
دوم رقابت ها راه يابد. صف��ي در ملبورن طوری 
بازي كرد و درخشيد كه هم تنيس ايران رو آمد و 
هم تنيس جهان از اين پس حساب ويژه ای روي 
آن باز خواهد كرد. اي��ن ملي پوش تنيس بانوان 
اهداف بزرگ و راه س��ختي پيش رو دارد و براي 
رسيدن به افتخارات بزرگ تر منتظر حمايت هاي 

مسئولان است. 
   ارتقای جايگاه

مش��كات الزهرا با يك برد شيرين مقابل حريفي 
از اس��تراليا در ملبورن غوغا به پا ك��رد. بازتاب 
عملك��رد درخش��ان او همچنان ادام��ه دارد. او 
حالا با ارتقا ب��ه جايگاه 74 جهان م��ورد توجه 
تمام رس��انه های داخلی و خارجی است. دختر 
تنيس ايران در گفت وگويی تلويزيونی می گويد: 
»حس خيلي خوبي دارم. اين اتفاق براي اولين 
بار در تنيس ايران رخ داد. تاكنون سابقه نداشت 
از ايران يك تنيس��ور در رقابت هاي گرنداس��لم 
حضور داش��ته باش��د، آن هم در ج��دول اصلي 
مسابقات. خوش��بختانه بازي اولم را با برد پشت 
سر گذاش��تم و با همين پيروزي جايگاهم را در 
رنگينك ITF بهبود بخش��يدم. امي��دوارم اين 
روند همچنان ادامه داشته باشد. با ادامه اين روند 
قطعاً درهاي جديدي به روي تني��س ايران باز 
خواهد شد. بايد منتظر بمانيم تا رنكينگ جديد 
از س��وي فدراس��يون جهاني تنيس اعلام شود. 
مطمئن نيس��تم كه رتبه ام پايين تر از 50 شود، 

ولي احتمال آن وجود دارد.« 
   زندگي حرفه اي

همه ورزشكاران بزرگ دنيا روي زندگي حرفه اي 
تأكيد دارند، از مسي گرفته تا نادال؛ فرقي ندارد. 
براي ستاره شدن در ورزش چارچوب هاي زيادي 
بايد رعايت شود. تنيسور جوان كشورمان به اين 
نكات اشاره كرد: »براي اينكه به اين جايگاه برسم 
تلاش زيادي كردم و پروسه طولاني مدتي را پشت 
سر گذاشتم. هفت،  هشت سال زحمت كشيدم، 
هم خودم و هم خانواده ام. براي رسيدن به اهدافم 
سال ها روي تورنمنت ها، تغذيه، خواب، بدنسازي 
و تمرينات��م برنامه ريزي كرديم. اگ��ر در جريان 
مس��ابقات باش��م به خاطر خس��تگي و اختلاف 
زمان س��اعت 8ش��ب قطعاً مي خوابم. وقتي هم 
كه برمي گردم خانه و در جريان تمرينات هستم 
9 شب خواب هستم. با ديدن يك مسابقه تنيس 
از تلويزيون شايد بگوييد نادال چقدر قشنگ بازي 
مي كند، ول��ي نمي دانيد او براي رس��يدن به اين 
جايگاه چطور رفتار ك��رده، چطور تمرين كرده و 
غذا خورده اس��ت. در ملبورن رفتارهاي حرفه اي 

بهترين  تنيس��ورهاي جهان را ديدم. ديدن رفتار 
و چارچوب هاي حرفه اي آنها براي من يك تجربه 
ارزش��مند اس��ت. تلاش مي كنم خيلي وقتم را 
صرف ش��بكه هاي اجتماعي نكنم، چراكه افكارم 
را از اهدافم دور مي كند. اگر لازم باشد گوشي ام را 
چك مي كنم، به مربيان و معلمانم پيام مي دهم تا 
كلاس ها را با  آنها هماهنگ كنم و به مادرم اطلاع 
مي دهم كه كجا هستم. غير از اين ديگر كار خاصي 
در فضاي مجازي انجام نمي دهم. شايد نتوانم مثل 
دانش آموزي كه هر روز مدرس��ه م��ي رود درس 
بخوانم، وقت بگذارم و در امتحانات شركت كنم، 
اما سعي ام بر اين است كه درس هاي مهم را بخوانم 

و عقب نمانم. البته امتحان هايم را هم مي دهم.«
   بازتاب هاي بين المللي

بهترين هاي جهان با افتخار عكس مشكات الزهرا 
را منتشر كرده اند و عملكردش بازتاب گسترده اي 
در رس��انه هاي داخلي و خارجي داش��ته است. 
اين بانوي تنيس��ور از مطرح ش��دن نام تنيس 
ايران خوشحال اس��ت: »بهترين هاي تنيس در 
ملبورن حضور داشتند؛ رافائل نادال، پابلو بوستا و 
مديسون كيز كه همگي بهترين هاي تنيس دنيا 
هس��تند، عكس من را در صفحات خود منتشر 
و تلاش كردند از من حمايت كنن��د. اين اتفاق 
بزرگي برايم ب��ود. من زير پرچ��م تنيس ايران 
مسابقه مي دهم و تنيس ايران هم در سطح دنيا 

مطرح شده است.«
   نقش خانواده

همه هزينه هاي صفي تا امروز برعهده خانواده او 
بوده و اگر حمايت هاي مالي آنها نبود مشكات الزهرا 
نمي توانست در رقابت هاي خارجي شركت كند. 
او از نقش خانواده اش در موفقيت هاي آسيايي و 
جهاني گفت: »نكته حائز اهميت در اين موفقيت، 
بزرگ شدن در خانواده اي ورزشي بود. خانواده اي 
كه همگ��ي ورزش را دوس��ت داش��تيم و نتايج 

مسابقات مختلف را هميشه پيگيري مي كرديم. از 
سن كم بازي هاي تنيس جهان را دنبال مي كردم. 
اولين بار بازي رافائل نادال را در سن هشت سالگي 
ديدم و دو هفته بعد تنيس را شروع كردم. با تداوم 
تلاش  و تمرين توانستم در سطح كشوري و بعد 
آسيايي به افتخارات مهمي دست پيدا كنم و حالا 
هم در س��طح جهان موفقيتي را كسب كرده ام. 
هشت، 9 سال بيشتر نداشتم كه تنيس را شروع 
كردم و پس از آن با خانواده تصميم گرفتم تنيس 
را به صورت جدي و حرفه اي ادامه دهم. خانواده ام 
به توانايي هاي من پي بردند و ديدند كه در سطح 
كشور و آسيا مستعد هستم و مي توانم مقام هاي 
مهمي را به دست بياورم. اسمم را خيلي دوست 
دارم و خيلي ها مي پرسند فلسفه اسمت چيست. 
پدر و مادرم يكي نام زهرا را دوست داشت و يكي 
مشكات. اين دو اس��م را به هم چسباندند و شد 
مشكات الزهرا. اسمم براي خارجي ها نيز جذاب 
است و در اس��تراليا قبل از هر مصاحبه اي از من 

تلفظ اسمم را مي پرسند.«
   منتظر حمايت

نفر هفتادوچهارم تنيس جوانان جهان همچنان 
منتظر حمايت هاي مسئولان است: »برنامه من 
براي امسال حضور در س��ه گرنداسلم است. بين 
 آنها فاصله يكي، دو ماهه وجود دارد و اميدوارم در 
مسابقات فدراسيون جهاني براي بهبود رنكينگم 
شركت كنم. اگر بتوانم براي آينده اسپانسر پيدا 
كنم، قطعاً در مس��ابقات بزرگسالان هم شركت 
مي كنم. بايد نگاهم به آينده باشد. موفقيت هايم 
بازتاب خوبي در رسانه ها داشت و پيام هاي تبريك 
زيادي دريافت كردم. خيلي خوشحالم از اينكه در 
ارتقاي تنيس و ورزش ايران نقش داشتم. اميدوارم 
اين بازخوردها با حمايت مسئولان همراه شود تا 
بتوانم در مسابقات بيشتري شركت كنم. تنيس 
رشته گراني است، به ويژه الان با اين وضعيت دلار، 

سفر خارجي واقعاً سخت ش��ده است. بعد از اين 
درخشش مسئولان ورزش پول بليت  من را دادند 
و هزينه اي را هم براي سفر پرداخت كردند، ولي 
تا قبل از اين بدون اسپانسر همه هزينه ها برعهده 

خانواده ام بود.«
   بازي روي خاك 

مش��كات الزهرا صفي كه ب��ازي روي خاك را به 
بازي روي چمن و زمين سخت ترجيح مي دهد 
حض��ور در رقابت هاي فرانس��ه را مه��م خواند: 
»يكي از رويدادهاي مهم تنيس رقابت هاي اوپن 
فرانسه )French Open( است. اين رقابت ها 
دومين رويداد مهم س��ال محس��وب مي شود و 
امتيازهايش بس��يار اهميت دارد. اين رقابت ها 
يكي از محبوب ترين تورنمنت ها بين تنيسورهاي 
جهان است كه در زمين خاكی برگزار مي شود، 
همان زمين مورد علاقه من. اگر بتوانم بين اين 
دو گرنداسلم در رقابت هاي ITF خودم شركت 
كنم و جايگاه��م را در رنكينگ بهبود ببخش��م 
قطعاً ش��رايطم در جدول مسابقات اوپن فرانسه 
بهتر خواهد شد. بازي روي خاك برايم راحت تر 
است، چراكه تا همين چند سال پيش در ايران 
زمين هارد كورت )س��خت( نداش��تيم. اين يك 
معضل بزرگ برايم بود. يكس��ري از رقابت ها در 
هاردكورت انجام مي شود، مثل همين مسابقات 
ملبورن كه اخيراً شركت كردم. قبلًا نمي دانستم 
بايد كجا تمرين كنم. خدا را ش��كر كه الان چند 
هاردك��ورت در دس��ترس داري��م، هرچند دور 
ولي به هر حال مي توانيم از آنها اس��تفاده كنيم. 
در ايران زمين خاكی بيش��تر داري��م و من هم 
بيشتر تمريناتم در خاك است. رقابت هاي معتبر 
ويمبلدون روي چمن برگزار مي شود و ما در ايران 
زمين چمن براي تنيس نداريم! اگر شرايط براي 
حضور در اين رقابت مهم مهيا شد، سعي مي كنم 

زودتر بروم تا روي چمن تمرين كنم.«
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فريدون حسنسعید احمديان

تلفن همراه، چيپس و نوشابه براي بچه ها ممنوع
وقتيرونالدوپدرميشود!

كريستين رونالدو هفته گذشته مهمان ويژه اكسپو 2020 در دوبي بود. 
فيفادي و تعطيلي رقابت هاي باشگاهي سبب شد تا ستاره پرتغالي فوتبال 
دنيا با گرفتن بليت منچس��تر – دوبي، راهي امارات شود و در نمايشگاه 
معروفي كه در ماه هاي گذشته باعث شده نگاه هاي زيادي به كشور جنوب 
خليج فارس جلب شود، حضور پيدا كند. حضور ستاره منچستر در اين 
نمايشگاه سبب ش��د با يك رونالدوي متفاوت روبه رو شويم، رونالدويي 
كه يك پدر اس��ت و او در دوبي به جنبه هاي قابل تأملي از سبك تربيتي 
فرزندانش، به خصوص جونيور11 ساله اشاره كرد كه مورد توجه زيادي قرار 
گرفت و نشان داد كه رونالدو همانطور كه در زمين يك بازيكن سختكوش 
است در خارج از زمين كه يك پدر و مرد خانواده است هم سختگير است. 

   چرا پسرم تلفن همراه ندارد
حضور رونالدو در نمايش��گاه اكسپو باعث ش��د هواداران زيادي با ستاره 
اولدترافورد ملاقات كنند. او هم روي يك اس��تيج ب��زرگ كه در ميدان 
الوصل دوبي براي او تعبيه شده بود، رفت و به سؤالاتي كه هوادارانش از او 
داشتند پاسخ داد. اين فوتباليست 36 ساله پس از دريافت جايزه بهترين 
گلزن تاريخ گلوب ساكر درباره تأثير فناوري صحبت كرد، مسئله اي كه 
سبب شد او از س��بك تربيتي فرزندانش هم به عنوان يك پدر صحبت و 
اعتراف كند با وجود فراهم كردن بهترين امكانات براي فرزندش، به او اجازه 
استفاده از تلفن همراه را نمي دهد. كريستيانو جونيور كه در تيم جوانان 
منچستريونايتد بازي مي كند، يكي از معروف ترين پدران جهان را دارد و 

رونالدو نشان داده كه در توجه به او بيش از اندازه حساس است. 
طبق نتايج يك تحقيق در بريتانيا، اكثر كودكان حداقل هفت س��اله در 
اين كشور صاحب گوشي تلفن همراه هستند و از هر 10 كودك 11 ساله 
در اين كشور 9 نفر صاحب گوشي تلفن همراه هستند. يك مطالعه اخير 
در بريتانيا نشان داد كه اكثر كودكان تا سن هفت سالگي صاحب موبايل 
مي شوند و از هر 10 كودك، 9 نفر تا سن 11 سالگي دستگاه مخصوص به 
خود دارند. گزارش Childwise كه در ژانويه 2020 منتشر شد، نشان 
داد 90 درصد از كودكان در سن 11 سالگي دستگاه خود را داشتند. اين 
گزارش كه بر اساس نظرسنجي از 2 هزار و 167 نوجوان پنج تا 16 ساله 
بريتانيا انجام شده است، همچنين نشان مي دهد 53 درصد از جوانان تا 
سن هفت سالگي تلفن همراه دارند. رونالدو اما نمي خواهد پسرش جزو اين 

دسته باشد و براي تصميمش هم دليل دارد. 
رونالدو در نمايش اكسپو در واكنش به اين سؤال كه فناوري به او كمك 
كرده تا به يك ستاره فوتبال تبديل شود، گفت: »فناوري، مطمئناً كمك 
زيادي مي كند. اين به من و مردم اينجا، تمام دنيا كمك كرد و فكر مي كنم 
ما بايد از آن استفاده كنيم، اما نبايد در مورد آن وسواس داشته باشيم. به 
عنوان مثال، من مي توانم يك برداشت كوچك به شما بدهم. فرزند بزرگ 
من به زودي 12 ساله مي شود و هر بار از من مي پرسد، آيا مي توانم يك تلفن 
داشته باشم، آيا مي توانم يك تلفن داشته باشم، آيا مي توانم يك تلفن داشته 
باشم و...، من به او مي گويم، كريستيانو، تو هنوز وقت داري. او اگر بخواهد با 

من تماس بگيرد بايد از طريق مادربزرگش با من تماس بگيرد.«
مهاجم منچستريونايتد فاش كرد كه مي ترسد پسرش كريستيانو جونيور 
در صورت داشتن تلفن، مانند بسياري از هم نسلانش گير بيفتد. رونالدو 
مزاياي فناوري مدرن را مي بيند، اما مراقب وسواس هاي فكري هم هست: 
»مي دانم كه اين نسل جوان يك قدم جلوتر از سن خود هستند، بنابراين 
موافقم كه ما بايد از فناوری استفاده كنيم، اما در مورد تكنولوژي وسواس 
نداشته باشيم. به بچه ها بدهيد، اما با يك دوره زماني، نه اينكه هميشه به 

آنها وقت بدهيد. فكر مي كنم نكته اصلي اينجاست.«
در سال 2017، رونالدو همچنين درخواست هاي پسرش را براي تلفن رد 
كرد و گفت كه نمي خواهد به او اين تصور را بدهد كه به راحتي مي تواند به 
هر چيزي كه مي خواهد برسد: »من مي خواهم اين ايده را به پسرم منتقل 
كنم كه به دست آوردن هر چيزي كه او مي خواهد آسان نيست. آموزش 

بهترين چيزي است كه مي توانم به او بدهم.«
   چيپس و نوشابه ممنوع!

البته اين اولين بار نيست كه سبك تربيتي رونالدو تيتر اخبار مي شود. سختگيري 
اين بازيكن درباره استفاده از تلفن همراه توسط فرزندش در حالي است كه در 
مراسم اهداي جوايز گلوب ساكر 2020، زماني كه رونالدو به عنوان بازيكن قرن 
انتخاب شد، درباره تغذيه فرزندانش هم صحبت هايي را مطرح كرد كه مورد توجه 
قرار گرفت. رونالدو كه يكي از رازهاي در اوج بودنش حتي در سی و هفت سالگي 
را تغذيه سالم عنوان كرده، نسبت به اين مسئله درباره فرزندانش هم حساس 
است، به طوري كه صحبت های او كه در س��ال 2020 اعتراف كرد از نوشيدن 
نوشابه هاي گازدار و خوردن چيپس توسط پسرش نااميد شده است، تيتر خبرها 
ش��د. رونالدو درباره جونيور گفته بود: »من گاهي اوقات به او سخت مي گيرم، 
زيرا او گاهي اوقات كوكاكولا و فانتا مي نوشد و من از دستش عصباني می شوم، 
وقتي چيپس و سيب زميني سرخ كرده و همه چيز مي خورد با او دعوا مي كنم. 
او مي داند كه من آنها را دوست ندارم، حتي بچه هاي كوچك من، وقتي شكلات 

مي خورند، هميشه به من نگاه مي كنند و مي دانند كه ما بايد قوي باشيم.«

از زمين خاكي كرج تا درخشش در هارت كورد ملبورن

عيادتقهرمانانكشتيدرخشانمثلمشكاتالزهرا
ازورزشكارضايعهنخاعي

قهرمانان كشتي كشورمان با سفر به ايلام ضمن عيادت از يك ورزشكار 
ضايعه نخاعي، لوازم ورزشي به جوانان مستعد اين استان اهدا كردند. در 
اين سفر حس��ن رحيمي دارنده مدال برنز المپيك ريو و طلاي جهان به 
همراه هادي حبيبي با حضور در اس��تان ايلام ضمن ديدار و گفت وگو با 
كشتي گيران و مربيان برخي از باشگاه هاي سازنده استان، به تعدادي از 
نوجوانان و جوانان مستعد كشتي دوبنده و كفش ورزشي اهدا كردند. حسن 
رحيمي در اين باره گفت: »روز سخت و پركاري داشتيم، اما نكته مهم اين 
است كه با تمام پركاري هايي كه درگيرشان بوديم، خستگي در تن مان باقي 
نمانده، چون حمايت مردم و خيرين باعث شد دل خيلي از هموطنان را شاد 

و ايجاد انگيزه كنيم. اميدوارم اين كمك ها ادامه دار باشد.«

استخداممهمتريندرخواست
بانوانفوتباليست

اشتغال بي شك اصلي ترين دغدغه ورزشكاران است كه بانوان فوتبال را هم 
شامل مي شود. ستاره هاي تاريخ سازي كه نخستين حضور فوتبال بانوان 
ايران در رقابت هاي جام ملت هاي آسيا را رقم زدند تا بار ديگر نگاه ها را به 
خود جلب كنند. اگرچه تيم ملي فوتبال بانوان ايران با بدرقه باشكوهي راهي 
هند شد، اما فوتبال بانوان براي ادامه مسير موفقيت نيازمند توجه مقطعي 
نيست و احتياج دارد شرايط و امكانات برايش مهيا شود تا در مسير پيشرفت 
و توسعه گام بردارد. در اين راه اما كم كردن دغدغه ملي پوشان مسئله اصلي 
است و بزرگ ترين دغدغه بانوان فوتبال ايران نيز همانند ديگر ورزشكاران 
شغل است براي تأمين معاش. مسئله اي كه در مراسم بدرقه نيز بدان اشاره 
شد و مشكل برخي از آنها را نيز در خلال رقابت هاي جام ملت هاي فوتبال 
بانوان ايران حل كرد، به طوري كه بنا بر ادعاي سايت رسمي فدراسيون 
فوتبال، بعد از كلين شيت زهره كودايي در نخستين مسابقه تاريخ فوتبال 
بانوان ايران در جام ملت هاي آسيا كه به تساوي با هند انجاميد، رياست يكي 
از بيمارستان هاي تهران در پي گفت وگو با فدراسيون فوتبال خواهان حضور 
گلر موفق تيم ملي در بخش روابط عمومي اين بيمارستان مي شود. هرچند 
به زعم بسياري بازيكنان اين تيم بايد در بخش هاي فوتبالي مشغول به كار 
شوند. با وجود اين مريم ايراندوست، سرمربي تيم ملي بر اين باور است كه در 
بخش فوتبال پولي براي زنان وجود ندارد: »قبل از هر چيزي دلم مي خواهد 
به اين مسئله مهم اشاره كنم كه بازيكنان تيم ملي تحصيلكرده هستند و 
جاي كس ديگري را نگرفته اند. ضمن اينكه پيشنهادهاي كاري آنها را از 
بدنه فوتبال خارج نخواهد كرد و بانوان فوتبال در پي شاغل شدن همچنان 
فوتبال خود را ادامه مي دهند. آنها فقط مي خواهند در جايي استخدام شوند 
تا به صورت مادام العمر خيال شان از بابت شغل آسوده باشد و ديگر دغدغه 
كار و امرار معاش نداشته باشند تا با خيال راحت به فوتبال شان ادامه دهند. 
بازيكنان خود بحث استخدام را مطرح كرده اند و از عزيزي خادم و خزعلي 
درخواست كردند كه بتوانند در جايي استخدام شوند كه خوشبختانه اين 
اتفاق براي ش��ش بازيكن رخ داد و اميدوارم به زودي فرصت هاي شغلي 

خوبي براي ساير بازيكنان نيز مهيا شود.«

جدال ايران و عربستان بر سر برنز قهرماني آسيا

خيزمردانهندبالبرايسكويسوم

استخراج طلا از دل يخ هاي سوئيس 

اعزامحداقليموفقيتحداكثري
اع��زام حداقل��ي، 

دنيا حيدري
    خبر

موفقيت حداكثري؛ 
اين بهترين توصيف 
از اعزام كاروان دو نفره تيم يخ نوردي ايران به ساس 
في سوئيس براي حضور در رقابت هاي يخ نوردي 
قهرماني جهان اس��ت. گام نخس��ت را محس��ن 
بهشتي راد برداشت، آن هم با موفقيتي تاريخي كه 
به سلطه روس ها در سرعت پايان داد. بهشتي راد 
نخس��تين نماينده ايران بود كه در روز نخس��ت 
توانست در ميان تعجب همگان با زمان  6/90 ثانيه 
در ماده سرعت براي نخستين بار گردن آويز طلا را 
از چنگ روس هاي هميشه مدعي درآورد و از آن 
ايران كن��د. روس هاي تا بن دندان مس��لحی كه 
هم��واره بهترين تمرين��ات را روي يخ ه��ا انجام 
می دهند و نفر اول ماده سرعت هستند، اما اين بار 
برابر يخ نورد ايراني كه به دلي��ل كمبود امكانات 
فاحش در اي��ران به گفت��ه رضا زارع��ي، رئيس 
فدراسيون كوهنوردي و صعودهاي ورزشي روي 
چوب تمرين مي كند كم آوردند و دست ش��ان از 
خوش��رنگ ترين مدال اين رقابت ه��ا كوتاه ماند. 
طلاي بهشتي راد اما تمام موفقيت كاروان حداقلي 
اي��ران در رقابت ه��اي جهاني يخ ن��وردي نبود و 

محمدرضا صفدريان، ديگر نماينده اعزامي ايران 
نيز با كسب بهترين عنوان ممكن اين رقابت ها را به 
پايان برد تا كاروان ايران با موفقيت صددرصدي به 
كار خود در سوئيس پايان دهد. صفدريان كه در 
ماده س��رعت به عنوان پنجمي دست يافته بود، 
به رغم انتظارات بالايي ك��ه در خصوص او وجود 
داشت در ماده ليد با كس��ب امتياز 9/18 در رتبه 
ششم جهان قرار گرفت، اما در مجموع دو ماده به 
مقام نخست كمباين دست يافت تا دومين طلاي 
ايران را نيز از دل يخ ها بيرون بكش��د و موفقيت 
كاروان دو نفره ايران را تكميل كند. موفقيتي كه 
به زعم رئيس فدراسيون كوهنوردي كشورمان با 
اندكي توجه مي تواند تداوم داشته باشد: »مدال هاي 
باارزش��ي را كس��ب كرديم، خصوصاً در سرعت، 
چراكه ورزشكاران روس سالانه تمرينات شان را 
روي يخ انجام مي دهند، اما در كشور ما به خاطر 
نبود امكانات لازم، يخ ن��وردان روي چوب تمرين 
مي كنند و به خاطر برخي اختلاف ها، مدت هاست 
كه مدرسه يخ نوردی ميگون را هم كه محل تمرين 
ملي پوشان مان بود در اختيار نداريم. با وجود اين 
يخ نوردان ايران ثابت كردند كه ب��ا اندكي توجه 

مي توانند عنوان هاي باارزشي را كسب كنند.«

تيم ملي هندبال ايران اگرچه با قبول شكس��ت برابر قطر از صعود به 
شميم رضوان
    هندبال

فينال بازماند، اما هنوز هم ش��انس رفتن روي س��كو و كسب مدال 
رقابت هاي قهرماني آسيا را دارد.  شاگردان مانوئل فرناندز با از دست 
دادن فينال در پي شكست سنگيني كه در نيمه نهايي متحمل شدند، حالا براي كسب مدال و رفتن 
روي سكو در ديدار رده بندي بايد با به مصاف عربستان بروند. تيمي كه با شكست )29 بر 20( مقابل 
بحرين به رده بندي راه يافت تا در آخرين مصاف خود در اين رقابت ها با تيم ملي هندبال ايران سرشاخ 
شود.  ياران فرناندز كه با كسب پنج پيروزي پياپي مقابل هند، استراليا، عربستان، عراق و كويت موفق 
به كسب جواز حضور در مسابقات قهرماني جهان 2023 شدند، به واسطه باخت مقابل بحرين و قطر 
موفق به حضور در فينال نشدند، اما مصاف ساعت 16:30 امروز با عربستان در رده بندي فرصت خوبي 
است تا ضمن اثبات توانمندي هاي خود با جبران دو باختي كه مانع از حضورشان در فينال شد با رفتن 
روي سكو و كسب برنز رقابت هاي قهرماني آس��يا با دست پر به كشور 
بازگردند. موفقيتي كه البته كس��ب آن خيلي هم راحت نيست، 
چراكه عربستاني ها هم مانند ايران در پی كسب مدال در اين 
رقابت ها هستند. با وجود اين سرپوشي، دروازه بان تيم ملي 
هندبال ايران تأكيد دارد ملي پوشان هدفي جز رفتن روي سكو 
را دنبال نمي كنند و تمام تلاش خود را خواهند كرد تا با دست 
پر اين رقابت ها را به پايان برسانند. فرناندز، سرمربي 
تيم هم اگرچه تأكيد دارد كه شاگردانش به 
كسب تجربيات بيشتري نياز دارند، اما بر 
اين باور اس��ت كه اين تيم توان رفتن 
روي سكو و كسب مدال را دارد. اين 
در حالي است كه او بعد از شكست 
مقاب��ل بحرين و باخ��ت به قطر 
گفته بود بضاعت تيمش هماني 
بود ك��ه در ميدان ب��ه نمايش 
گذاشت. اما مصاف با عربستان 
براي فرناندز و يارانش با ديدار 
مقابل بحرين و قطر تفاوت بس��يار 
دارد كه بايد ديد اين تفاوت مي تواند ششمين 
برد هندبال ايران در رقابت هاي قهرماني آسيا 
را به دنبال داشته باش��د تا ملي پوشان با در 
دس��ت داش��تن گردن آويز برنز ب��ه ايران 
بازگردند يا هندبال كشورمان بعد از پنج برد 
مقتدرانه با هت تريك باخت به كار خود در 

اين مسابقات پايان مي دهد.

مانی سعیدی

توفيقاجباريفوتبال
استفاده از برند ايراني يكي از نكات بااهميت بازي ايران و عراق در انتخابي 
جام جهاني بود. مسابقه اي كه ملي پوشان فوتبال پس از سال ها استفاده 
از برند خارجي، دوباره لباس هاي توليد داخل را به تن كردند تا يك اتفاق 
خوب در فوتبال ملي ايران رخ دهد، به خصوص كه يكي از دغدغه هاي جدي 
كادر فني تيم ملي در دوره هاي اخير بي كيفيت بودن البسه تيم ملي بود، تا 

جايي كه اين لباس ها پس از شست وشو آب مي رفتند و كوتاه مي شدند! 
با وجود بي كيفيت بودن البس��ه خارجي، مديران فدراسيون فوتبال در 
دوره هاي گذشته همواره به دلايل غيرورزشي با انتخاب يك برند خارجي 
بي كيفيت كه حتي گفته مي شد در داخل ايران توليد مي شود، باعث شده 
بودند برندهاي داخلي پشت خط بمانند و راهي به درج شدن روي پيراهن 
تيم ملي پيدا نكنند. با اين حال پس از فسخ يك طرفه قرارداد تأمين كننده 
خارجي پوشاك و البسه تيم ملي فدراسيون فوتبال قرار است در يك توفيق 
اجباري براي ادامه بازي هاي تيم ملي در انتخابي جام جهاني از برند داخلي 
و توليدات ايراني استفاده كند. بازي با عراق اولين رونمايي از پيراهن برند 
ايراني تيم ملي فوتبال با نام مجيد بود، برندي كه با وجود شهرت جهاني 
در رشته هاي واليبال و كش��تي، در كشورمان مورد بي مهري قرار گرفته 
بود. حال با توجه به شروع همكاري فدراسيون فوتبال با برند ايراني، اين 
اميدواري وجود دارد كه استفاده از توليدات داخلي بيشتر از قبل مورد توجه 
قرار گيرد و پس از تيم ملي، باشگاه ها هم به سمت استفاده از برند باكيفيت 

داخلي بروند تا حمايت از توليد ملي در فوتبال عملي شود.

بیفدراسيونها
وانتخاباتكميتهمليالمپيك

همين چند روز قبل بود كه از چسبيده هاي ورزش نوشتيم، از همان ها 
كه مي خواهند حتي به قيم��ت ضربه خوردن ورزش كش��ور صندلي 
مديريت ش��ان را حفظ كنند. همان هايی كه مي گويند ما باشيم حالا 

ورزش بود بود، نبود هم نبود!
تعجب نكرديم  وقتي ديروز خبر رس��يد كه انتخابات  مهم و حساس رياست 
كميته ملي المپيك با نظر هيئت اجرايي اين كميته به بهانه اصلاح آيين نامه 
به تعويق افتاد.  همان هيئت اجرايي كه با برگزاري انتخابات و نشستن رئيس 
جديد كميته ملي المپيك بر مسند كار بايد خداحافظي تلخي با كميته ملي 
المپيك داشته باشند و بروند كنار. بايد خداحافظي كنند با سفرهاي بي ربطي كه 
براي شان درآمدهاي دلاري داشت و بايد وداع كنند با بسياري چيزهاي ديگر. 
خب ديروز همين چسبيده هاي ورزش كاري كردند كه يكي از مهم ترين 
انتخابات  ورزش كشور به تعويق افتاد. انتخاباتي كه به طور مستقيم با آينده 
ورزش كشور مرتبط است و تأثير مستقيمي در تصميم گيري هاي ورزش 
كشور دارد. ورزش كشور دو رويداد مهم و بزرگ بازي هاي آسيايي 2022 
هانژو)نزديك هفت ماه ديگر( و المپيك 2024 پاريس را پيش رو دارد، دو 
رويدادي كه نقش رئيس كميته ملي المپيك در ساماندهي كاروان ورزشي 

كشورمان براي حضور در اين دو رويداد نقشي انكارناپذير است. 
لازم به ذكر نيست كه ورزش ايران با داشتن انواع و اقسام وزير و وكيل و 
رئيس با چه معضلات و مشكلاتي روبه روست، حالا تصور كنيد اين ورزش 
در آستانه برگزاري بزرگ ترين رويداد ورزشي قاره كهن و جهان بدون 
مدير تصميم گيرنده هم باشد، به طور حتم شاهد اوضاع اسفباری خواهيم 
بود كه كسي توانايي جمع وجور كردنش را نخواهد داشت. ولي خب اين 
تنها نكته اي است كه اصلاً براي آقايان تصميم گيرنده كنوني ورزش ايران 
اهميتي ندارد كه اگر داشت به بهانه هاي واهي برگزاري انتخابات رياست 

كميته ملي المپيك را به تعويق نمي انداختند. 
براي روشن شدن موضوع و شناختن بيشتر طرز فكر آقايان هيئت اجرايي بد 
نيست به حرف هاي ديروز كيكاووس سعيدي، دبيركل كميته ملي المپيك 
توجه كنيم: »ما كاري نداريم كسي رئيس فدراسيون هست يا نه، چون طبق 
اساسنامه كسي كه براي هيئت اجرايي انتخاب مي شود براي چهار سال حق 
رأي خواهد داشت. زماني كه اساسنامه واصل شد بلافاصله در هيئت اجرايي 
جلسه گذاشتيم و ستاد تشكيل شد و به اين نتيجه رسيديم، چون اساسنامه 

تغييرات دارد بايد دستورالعمل نيز جديد نوشته شود.«
دقت كرديد؛ انجام تغيير و نوشتن دستورالعمل جديد! يعني اينكه هيچ 
بعيد نيست جلسه روز 17 اسفند كه قرار بود جلسه انتخاب رئيس جديد 
باشد، به جلسه تأييد آيين نامه تبديل و مواردي نوشته و تأييد شود كه 
منجر به ماندن آدم هاي بدون فدراسيون و صندلي مديريتي در هيئت 
اجرايي كميته ملي المپيك شود، يعني چسبيده شدن بيشتر از قبل افراد 

چسبيده به ورزش كشور. 
اتفاق تلخي اس��ت ك��ه به اي��ن راحتي آين��ده ورزش كش��ور بازيچه 
زياده خواهي ها عده اي خاص شود. عده اي كه از بد روزگار براي ورزش 
كشور تصميم مي گيرند و ثمره تصميمات شان را امروز شاهد هستيم. 
كس��اني كه براي حضور مداوم و بي فايده خ��ود در ورزش برنامه ريزي 
كرده اند، حتي با ريخت و پاش هاي آنچناني، جهت گيري خبرها را نيز به 
سمت و سوي خود سوق مي دهند تا حتي شده فقط يك روز بيشتر در 

مسند قدرت باقي بمانند، حتی به قيمت نابودي ورزش كشور!


